

Call for Papers: Neunter Jahrgang (2008)

zfwu 9/2: Corporate Governance and Business Ethics

Call for Papers bis zum **31.03.2008**.

Corporate-Governance-Theorien blicken innerhalb der Betriebswirtschaftslehre auf eine lange Tradition zurück. Befragt man die umfangreiche wissenschaftliche Literatur zu diesem Thema, so erstrecken sich die Positionen von der traditionellen Prinzipal-Agenten-Theorie bis hin zu einer Führungskonzeption, die sich an verschiedenen Stakeholderinteressen ausrichtet. Die **zfwu**-Ausgabe 9/2 wird sowohl die wissenschaftliche Verbindung zwischen Corporate Governance und Unternehmensethik diskutieren als auch normative Managementgrundlagen aufgreifen. Wo steht die wissenschaftliche Forschung zu Corporate Governance und wo sind ihre interessanten Forschungsperspektiven? Beiträge zu diesen Themen sind herzlich willkommen. Herausgeber sind Prof. Dr. Birger P. Priddat (Private Universität Witten/Herdecke) und Prof. Dr. Dr. Alexander Brink (Universität Bayreuth und Private Universität Witten/Herdecke).

Kontakt: Prof. Dr. Dr. Alexander Brink, E-Mail: alexander.brink@uni-bayreuth.de

zfwu 9/3: Wirtschaftsethik und Dritter Sektor

Call for Papers bis zum **31.07.2008**.

Diese Ausgabe will sich mit dem so genannten Dritten Sektor, also dem besonders expandierenden Bereich neben Wirtschaft und Staat widmen. Dieser ist durch eine Reihe besonderer Eigenschaften (z. B. keine Gewinnorientierung, ehrenamtlich Tätige, spezielle ‚Mission‘) gekennzeichnet, die eine besondere Herausforderung für die Wirtschaftsethik darstellen. Als Autor für den Hauptbeitrag konnte Prof. Dr. Dr. Karl Gabriel (Universität Münster) gewonnen werden, ein herausragender Kenner speziell christlicher Organisationen des Dritten Sektors und profilierter Forscher zu ethischen Fragen auf diesem Gebiet. Herausgeber sind Prof. Dr. Frank Adloff (Freie Universität Berlin) und Dr. Bettina Hollstein (Max-Weber-Kolleg, Universität Erfurt).

Kontakt: Dr. Bettina Hollstein, E-Mail: bettina.hollstein@zfwu.de

Wirtschaftsethik kontrovers und Rezensionen

Die Redaktion der **zfwu** ist an *Beiträgen* zu wirtschaftsethisch relevanten Themen aus Sicht verschiedener Disziplinen permanent interessiert und freut sich über die Zusendung von Manuskripten. Auch *Rezensionen*, die Publikationen (Monographien oder Sammelbände) aus dem Bereich der Wirtschafts- und Unternehmensethik kritisch kommentieren, sind herzlich willkommen.

Autorenhinweise

Bitte beachten Sie vor der Einreichung von Manuskripten die Autorenhinweise auf unserer Homepage **www.zfwu.de**. Dort finden Sie neben den notwendigen Formalien auch eine Druckformatvorlage, die Ihnen die Arbeit in technischer Hinsicht erleichtern wird. Für weitere Fragen steht Ihnen das Herausgebersteam gerne zur Verfügung.

Call for Papers: Volume 9 (2008)

The *Journal for Business, Economics & Ethics / Zeitschrift für Wirtschafts- und Unternehmensethik (zfwu)* is a scholarly journal published three times a year. Through its interdisciplinary theoretical and practical orientation, at the crossroads of economics and (practical) philosophy, it primarily provides the discipline as well as interested representatives of business, politics and other relevant institutions, with a high level business ethics discussion forum. The **zfwu** is published three times a year. As a general rule, issues focus on a lead topic; however, they offer enough room for the publication of articles that might not specifically address the lead topic. Each issue opens with a 'main article' by a renowned scholar followed by more 'contributions'. As a general rule, the articles are the subject of critical commentaries. The languages of publication are German and English.

zfwu 9/2, special issue on: Corporate Governance and Business Ethics

Deadline for submissions: **31.03.2008**.

Although the issue of corporate governance has enjoyed a long tradition within the field of management science, the recent spate of business scandals continue to provide ample cause for concern. The extensive body of corporate governance extends from a traditional variant (centered on principal-agent theory) to a form of leadership directed toward all stakeholders. This special issue will discuss the scientific link between corporate governance and business ethics as well as the normative foundations of management. It will assess where the field stands and where the food for future research is. Papers concerning different perspectives of corporate governance against the background of ethical aspects are welcomed. The editors of this issue are Prof. Dr. Birger P. Priddat (Private University Witten/Herdecke) and Prof. Dr. Dr. Alexander Brink (University of Bayreuth and Private University Witten/Herdecke).

Contact: Prof. Dr. Dr. Alexander Brink, email: alexander.brink@uni-bayreuth.de

zfwu 9/3, special issue on: Economic Ethics and the 3rd Sector

Deadline for submissions: **31.07.2008**.

The focus of this issue is on the so called 3rd sector, which is the most expanding area next to the economy and the state. The 3rd sector has special characteristics (e.g. non profit-maximizing, voluntary work, 'social mission') that are a challenge for economic ethics. The main article will be written by Prof. Dr. Dr. Karl Gabriel (University of Muenster) who is a well-known scientist in the area of economic ethics and especially with Christian organizations of the 3rd sector. Editors of this issue are Prof. Dr. Frank Adloff (University of Berlin) and Dr. Bettina Hollstein (Max-Weber-Kolleg, University of Erfurt).

Contact: Dr. Bettina Hollstein, email: bettina.hollstein@zfwu.de

Information for Authors

Please take notice of the *author guidelines* on our homepage **www.zfwu.de** before sending in manuscripts. There, you will find, in addition to the required formalities, the *style sheets* [zfwu.dot], which will facilitate the technical aspect of the work. The editorial team is at your disposal to answer further questions: redaktion@zfwu.de.